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Br.0052.2.7.2011 

 
Protokół nr 7 /11 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Rady 
Powiatu w Kielcach z dnia 21 grudnia 2011 r. ,  

w godz. od 14.00-14.45,                   
 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Kielcach 

 
Przewodniczący Komisji, pan Kazimierz Bielecki po stwierdzeniu   

guorum,  o godz. 14.00 otworzył posiedzenie Komisji. Przywitał  obecnych 
członków komisji i gości tj.  pana  Jacka Barańskiego - członka Zarządu 
Powiatu,   pana Stanisława Furmanka -naczelnika Wydziału Zdrowia i Polityki 
Społecznej oraz panią Marię Klusek – Skarbnik Powiatu .                                                                               

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu 

Przewodniczący Komisji zwrócił się  z pytaniem do radnych, czy zgłaszają 
uwagi lub wnioski do proponowanego posiedzenia.                                                       
Nikt z radnych nie zgłosił uwag i pytań.                                                                          
Komisja jednogłośnie zaaprobowała porządek obrad w następującym brzmieniu: 

1. Omówienie i zaopiniowanie  projektów materiałów i uchwał na najbliższą 
sesję Rady Powiatu w tym projektów uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011,  
3) upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 

technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 
postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 
sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok, 

4) objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce „ 
Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie, 

5) przyjęcia „ Programu Promocji Przedsiębiorczości Powiatu 
Kieleckiego na lata 2012 – 2014”, 

6) przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego z 
Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.”, 
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7) uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 
2016, 

8) nadania Statutu dla jednostki budżetowej: Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kielcach, 

2. Sprawy  różne.  
 

Ad. 1                                                                                                                    
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja jest prawomocna do 
opiniowania  uchwał. 

Następnie radni omawiali  zgodnie z porządkiem obrad komisji projekty uchwał  
w sprawie;   

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011,  

Maria Klusek Skarbnik Powiatu -  poinformowała, że generalnie chodzi tu o 
zmniejszenia największe w Dziale Transport i Łączność gdzie zadanie wraz ze 
środkami  przeniesione są z roku 2011 do budżetu  roku  2012. Pozostałe kwoty 
zawarte   w projekcie zmian w budżecie powiatu na 2011 r.   dotyczą 
ostatecznego porządkowania budżetu . Są to przeniesienia między działami 
których samodzielnie Zarząd nie ma uprawnień dokonywać tylko Rada Powiatu. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

3) upoważnienia dla Zarządu Powiatu do podjęcia czynności 
technicznych mających na celu przygotowanie i przeprowadzenie 
postępowania zmierzającego do złożenia pisemnych ofert na badanie 
sprawozdania finansowego Powiatu Kieleckiego za 2011 rok 

Maria Klusek Skarbnik Powiatu –wyjaśniła, że po raz pierwszy sprawozdanie 
było badane za rok 2010 w roku 2011. Aktualnie za rok 2011  w roku 2012. Po 
wyborze biegłego nie bez znaczenia będą kwoty jakie zostaną przedłożone, bo       
w roku bieżącym kształtowały się  od 12 do 60 tys. zł. Radzie zostanie 
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przedłożony  projekt uchwały w sprawie wyboru rewidenta z sugestią wyboru 
najtańszej oferty. 

Radna Renata Janik –  zapytała czy rzeczywiście Rada Powiatu musi 
podejmować uchwałę odnośnie nadania upoważnienia Zarządowi Powiatu i  czy 
nie można uregulować tego w innych sposób?  Rozumie, że będzie to zgodnie                  
z postępowaniem ustawy  Prawo Zamówień Publicznych. 

Maria Klusek  Skarbnik Powiatu – odpowiedziała, że  będzie to konkurs ofert. 

 Radna Renata Janik -  ..... czyli rozeznanie cen  do 14 tys. euro. W Starostwie 
powinny być przyjęte dwa plany :  Zbiorczy Plan Zamówień Publicznych –                 
w którym są postępowania czyli zakupy powyżej 14 tys. euro i drugi do 14 tys. 
euro. Nie  widzi  sensu by na przyszłość Rada Powiatu zajmowała się takimi 
sprawami. Dodała, że w Urzędzie Marszałkowskim to Zarząd zatwierdza 
zbiorczy plan zamówień publicznych powyżej 14 tys. euro. 

Maria Klusek  Skarbnik Powiatu – sprostowała, że  generalnie  w większości 
samorządy idą taki tokiem postępowania   w związku z tym taką uchwałę 
przygotowano. Ustawa  o finansach mówi, że wyboru dokonuje Rada  Powiatu 
w związku z tym taki tok przyjęto. 

Radny Tomasz Lato –stwierdził, że jest to problem Zarządu.  Jeżeli Zarząd 
widzi taką potrzebę to jako radny  gotowy jest poprzeć ten kierunek działania bo 
jest on zgodny  z prawem  i dla dobra powiatu. Rada daje upoważnienie 
Zarządowi i prawo pozwala na to aby Rada tego nie czyniła. W tym przypadku 
kompetencje Rady Zarząd jakby podniósł  do ponad prawa  widząc jakąś 
potrzebę w tym kierunku.  

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

4) objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym w spółce „ 
Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie,  

Maria Klusek  Skarbnik Powiatu – wyjaśniła, że podwyższany jest kapitał                               
o dodatkowych 20 nowych udziałów spółki po 500 zł każdy o łącznej wartości 
10 tys. zł. m. in. po to by lotnisko mogło się rozwijać. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

5) przyjęcia „ Programu Promocji Przedsiębiorczości Powiatu 
Kieleckiego na lata 2012 – 2014”, 



4 

 

6) przyjęcia „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego                                 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2012 r.” 
 

Naczelnika Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Stanisława Furmanka – 
wyjaśnił, że jest to trochę inny program niż do tej pory a zmieniona ustawa 
narzuca nowe ramy tego programu, które starano się dotrzymać. Ustawa 
nakazuje by w programie była wysokość środków, które się przeznacza dla 
organizacji pozarządowych. Druga ważna kwestia to , że została powołana 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego, która będzie opiniować 
wszystkie dokumenty strategiczne, w tym zaopiniowała pozytywnie ten 
program.  

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

7) uchwalenia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy                     
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2012 – 
2016, 

8) nadania Statutu dla jednostki budżetowej: Powiatowe Centrum 
Pomocy Rodzinie w Kielcach, 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 

 

W dalszej kolejności radni omawiali, zgodnie z porządkiem obrad sesji 
pozostałe projekty materiałów: 

-  Informacja o zalesieniach prywatnych gruntów rolnych na terenie powiatu 
kieleckiego w 2011r. i przygotowaniach do zalesień na 2012r.  

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

Pozostałe projekty  uchwał w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Sitkówka – Nowiny, nieruchomości położonej w obrębie Kowala gm. 
Sitkówka – Nowiny, oznaczonej jako działki Nr 675 o powierzchni 
1,1400 ha, Nr 638/1 o powierzchni 0,0900 ha, stanowiącej własność 
Powiatu Kieleckiego, 
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2) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kielcach na 2012 r., 

3) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną 
Rady Powiatu w Kielcach. 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 

 

Ad. 2 

Sprawy różne. 

Przewodniczący Komisji Kazimierz Bielecki  poprosił naczelnika Wydziału 
Zdrowia i Polityki Społecznej  o przedstawienie  sytuacji w powiatowych 
zakładach opieki zdrowotnej.   

Naczelnika Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Stanisława Furmanka –               
poinformował, że w ubiegłym tygodniu odbyła się w Rada Społeczna Szpitala 
Powiatowego w Chmielniku wcześniej odbyła się Rada Społeczna PCUM  a po 
sesji odbędzie się Rada Społeczna Szpitala przy ul. Prostej. W ubiegłym 
tygodniu powiatowe jednostki służby zdrowia starały się o kontrakty w NFZ na 
poradnie  specjalistyczne. Zarówno Szpital Powiatowy w Chmielniku jak                   
i PCUM nie uzyskało kontraktu na Poradnie Zdrowia Psychicznego. Dla 
Szpitala w Chmielniku jest to strata ok. 60 tys. zł. Poinformował, że na 
Zarządzie referował sprawy Narodowego Programu Zdrowia Psychicznego                        
i  kwestie, że Rada Ministrów zobowiązuje władze samorządów do  stworzenia                 
i zatwierdzenia Powiatowego Programu Zdrowia Psychicznego a tym samym do 
zwiększenia dostępności do świadczeń dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
Zwrócił uwagę, że z jednej strony traci się na terenie powiatu poradnie zdrowia 
psychicznego  a z drugiej strony rząd nakazuje tworzyć powiatowy program. 
Dyrekcja obu szpitali odwołała się od decyzji NFZ w kwestii nie uzyskanych 
kontraktów. Dodał, że Szpital w Morawicy specjalizujący się w tego typu 
zaburzeniach również nie zakontraktował Poradni Zdrowia Psychicznego.  
Pogorszyły się w III i IV kwartale wyniki powiatowych jednostek służby 
zdrowia. Po 10 m-cach straty w Szpitalu Powiatowym  w Chmielniku to minus 
533 tys. zł. a w PCUM minus 200 tys. zł. Szacuje, że szpital w Chmielniku na 
koniec 2011 roku  będzie wynik na poziomie minus ok. 600-700 tys. zł.                     
a w PCUM  minus  ok. 250 tys. zł.  Odwrotna jest sytuacja w szpitalu przy                       
ul. Prostej. Na poziomie 2 mln zł. na plusie zamknie się  rok 2011. Zgodnie                
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z terminami obie jednostki realizują budowę bloków operacyjnych. PCUM 
zakończyło realizacje projektu RPO. Wszystkie  trzy powiatowe jednostki 
służby zdrowia w tym roku otrzymały wraz ze środkami z udziałami własnymi 
do RPO 3,2 mln zł. więc jest to duża pomoc powiatu dla tych  jednostek. 
Wspomniał, że rok 2012 r. to ostatni rok do obserwacji i starania się by 
poprawić  wyniki finansowe  jednostek ponieważ jeśli po 2012 r. byłyby straty 
to  pomiot nadzorujący je pokrywa albo czyni przekształcenia w spółkę.                        
W związku z tymi zmianami poinformował o planowanej  w najbliższym czasie 
naradzie roboczej z udziałem m.in. dyrektorów dwóch powiatowych jednostek 
ZOZ,  które wykazują straty,  celem podjęcia korzystnych działań na 2012 r.  

Radny Marek Kwiecień – poinformował, że na Radzie Społecznej Szpitala 
Powiatowego  w Chmielniku analizowano i zastanawiano się co jeszcze można 
zrobić by poprawić sytuacje szpitala i zdecydowano o powołaniu zespołu 
doradczego. Natomiast na Komisji Dróg zrodził się pomysł aby na najbliższą 
sesje  zaprosić panią prezes NFZ oraz dyrektorów powiatowych placówek 
służby zdrowia i zapytać  panią prezes jakie są zasady, kryteria  przyznawania 
kontraktów. Zaznaczył, że Komisja Dróg jednogłośnie przychyliła się do tego 
wniosku  i w związku z tym poprosił Komisję Zdrowia o zawnioskowanie do   
Zarządu o wystosowanie takiego zaproszenia imiennego do pani prezes NFZ. 

W podsumowaniu   dyskusji  Komisja  wypracowała i skierowała do Zarządu 
Powiatu następującej treści wniosek: 

Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu o zaproszenie na sesję Rady 
Powiatu w dniu 29 grudnia 2011r. Dyrektorów Powiatowych Zakładów Opieki 
Zdrowotnej oraz Dyrektora Świętokrzyskiego Oddziału Narodowego Funduszu 
Zdrowia Pani Zofii Wilczyńskiej w celu przedstawienia Radzie Powiatu zasad 
przyznawania kontraktów dla powiatowych jednostek służby zdrowia. 

Komisja  w obecności 7 radnych – 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
powyższy wniosek. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godz. 14.50 
zamknął posiedzenie komisji. 

Protokołowała: I. Bęben  

Przewodniczący Komisji    
Kazimierz Bielecki 


